
 
Asociácia hasičov na dôchodku 

 

Zápisnica 
zo zasadnutia predsedníctva AHD 

 
Dátum konania:    19.09.2024.  
Miesto konania:   Fakulta bezpečnostného inžinierstva Žilinskej univerzity,  

ul. 1. mája 32,  Žilina 
Prítomní:     19 členov AHD   
 
 
1) otvorenie, 
Zasadanie predsedníctva otvoril predseda AHD. Ospravedlnil podpredsedu Ing. Michala 
Mihálika PhD, a Ing. Milana Ivaniča. Predseda privítal prítomných členov, osobitne 
zástupcov MO Zlaté Moravce a MO Bardejov. Na zasadanie sa nedostavili zástupcovia 
Košického kraja.  
Predseda predložil návrh programu s návrhom na doplnenie bodu 4. e, rokovanie o stave 
a požiadavkách invalidných dôchodcov  na schválenie. Program bol schválený 
jednomyseľne.  
 
Schválený program: 
1. otvorenie, 
2. kontrola plnenia uznesení,  
3. informácia o činnosti AHD od posledného zasadnutia, 
4. činnosť krajských organizácií, 

a. stav členskej základne (počet členov, počet MO, členovia KV), 
b. príprava vianočných stretnutí členov, 
c. oslovenie nových dôchodcov pri ich odchode do dôchodku,  
d. stretnutia – rokovania na OR a KR HaZZ, 
e. rokovanie o stave a požiadavkách invalidných dôchodcov. 

5. príprava valného zhromaždenia AHD, - (slávnostné - 15 rokov od založenia asociácie) 
6. plán činnosti AHD na rok 2026, 
7. dotácie na rok 2026, oslovenie samosprávy - miestnych organizácii ohľadom činnosti 

MO AHD a dotácií 
8. schválenie a zjednodušenie predpisov AHD – štatút, hospodárenie a pod. 
9. využívanie internetu a facebooku,  
10. diskusia, 
11. návrh uznesenia , 
12. záver          
 
2) kontrola plnenia uznesení,  
Nakoľko sa zasadania nedostavil podpredseda predsedníctva, bod sa nepreberal. 
 
3) informácia o činnosti AHD od posledného zasadnutia, 
Predseda informoval o stave podania zmeny stanov na MV. Schválenie stanov mešká 
z dôvodu zmeny pracovníka zodpovedného za agendu a boli vznesené niektoré požiadavky 
na zmenu a doplnenie niekoľkých ustanovení v stanovách. V podstate je prerokovávanie 
sporných ustanovení v záverečnej fáze. Pri tejto príležitosti predseda upozornil, že zmeny 
v stanovách schválené na valnom zhromaždení sú platné a po úprave stanov bude nové 
znenie predložené na nasledujúcom valnom zhromaždení. Ďalej informoval o založení MO 
AHD Zlaté Moravce a v prešovskom kraji bola založená MO AHD Bardejov,  
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4) činnosť krajských výborov, 

BA – Ing. Hargaš v zastúpení hovoril o situácii v bratislavskom kraji a jeho informáciu 
doplnili predseda MO AHD HaZU Igor Palkovič a predseda MO AHD Malacky Miro 
Pajpach.  
BB – predseda KV Pavol Pecník - nenastali žiadne zmeny, ani v počte stavu až na to, 
že v jednej MO zomrel jeden člen, október a november bude stretnutie na úrovni MO,  
KE – nedostavili sa zástupcovia kraja 
Prešov – prešovský kraj bol zastúpený predsedom MO Bardejov 
TN – predseda KV Pavol Bakálik – informoval o júnovom zasadnutí, poukázal na to, že 
po návšteve hasičov odchádzajúcich do dôchodku na hasičskej stanici získal dvoch 
nových členov, diplomy jubilantom sa odovzdávajú, ďalšie stretnutie bude v decembri 
TT – predseda KV Ing. Martim Krajčovič - počet členov je 37,  27.6.2024 bolo stretnutie 
a plánujeme ešte jedno stretnutie na konci roka 2024,  
NR – Pavol Solčiansky - po vzniku novej AHD MO ZM sledujeme stav v asociácii ako 
AHD funguje,  
ZA – Na začiatku vystúpenia informoval podpredseda Ing. Konárik, že na nového 
predsedu žilinského kraja navrhujú Ing. Tomáša Chromiaka. Následne bol  Hlasovanie- 
všetci sú za riešime sídlo na KR HaZZ, DK bude mať stretnutie ku koncu roka, MO Žilina 
ma guláš na konci roka a potom novoročná kapustnica,    
Ing. Chromiak Kooptovaný do funkcie predseda KV.. 
 
Dušan Štiga – informoval o súčasnej situácii, ktorá sa dotýka hasičov na invalidnom 

dôchodku tzv. „D-čkari“,  
zdravotná komisia vyradila celkovo 365 príslušníkov z činnej služby. Koľko je v súčasnosti 
reálne týchto ID-čkárov sa nepodarilo zistiť, nakoľko prezídium HaZZ nevedelo tento údaj 
poskytnúť,  
problém týchto bývalých príslušníkov HaZZ: že sú vyradení z celej legislatívy HaZZ, okrem 
toho, že majú príspevok ku dôchodku za štátnu službu v požiarnej ochrane.  
„D-čkari“ sú vlastne postihnutí za to, že počas služby sa im zdravotný stav zhoršil tak, že 
nie sú schopní služby u HaZZ.  
Navrhujeme: 

D-čkari, ktorí boli vyradení zo zdravotných dôvodov od roku 2003 boli zapracovaní 
do zákona č.328/ 2002 Z.z. o sociálnom zabezpečení a doplnení niektorých zákonov v 
znení neskorších predpisov.  

HaZZ so zdravotnou klasifikáciou „D“... 
 

službu /ŠS/... 
sluhového zabezpečenia a poberateľovi príplatku za ŠS... 

Problémom „D-čkárov“ sa bude zaoberať Podpredseda Ing. Milan Konárik PhD. 
Predsedníctvo poverilo predsedu a podpredsedu predsedníctva AHD v prípade potreby 
rokovať v danej veci so štátnymi orgánmi. /HaZZ a pod./ 
 
5) príprava valného zhromaždenia AHD, - (slávnostné - 15 rokov od založenia 

asociácie) 
Návrh termínu konania:   streda 26.02.2025 /orientačný termín/ 
Návrh programu: 
1)   otvorenie    Michal Jurdík 
2)   voľba zapisovateľa, overovateľa a mandátovej komisie  

 Zapisovateľ Igor Palkovič,  
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 Overovateľ Krajčovič, Ivanič 
 Mandátová komisia – Pecník Pavol 

3)   správa o činnosti asociácie predseda AHD 
4)   odovzdanie ocenení odznak, pero, pamätné listy, soška,  
5)   vystúpenie hostí – pozvať Šablicu, odbory, APVV,  
6)   prestávka 
7)   voľba komisií (mandátová, volebná, návrhová) 

 Mandátová - Pecník 
 Volebná - Krajčovič 
 Návrhová - Mihalík 

8)   správa o hospodárení za roky 2024, 
9)   správa kontrolóra za roky 2024, 
10)   návrh zmeny stanov 
11)   návrh plánu činnosti na rok 2025 
12)   návrh rozpočtu na rok 2025  
13)   voľba členov predsedu AHD a členov predsedníctva  
14)   Diskusia  
15)   návrh uznesenia: 
16)   záver 

 
Delegáti po 2 členov z každej MO, 8 krajov, predseda, podpredseda, tajomník, hospodár, 
kontrolór. 
 
6) plán činnosti AHD na rok 2026,  
Pripraviť podklady od KV   – plán stretnutí, KV, 
     - plán stretnutí MO AHD v kraji, 

- členská základňa,  
- plán stretnutí, 
- ostatné aktivity. 

 
7) dotácie na rok 2026, oslovenie samosprávy - miestnych organizácii ohľadom 

činnosti MO AHD a dotácií 
Členovia informovali o zlých skúsenostiach s poskytovaním dotácií zo strany verejnej 
správy. Dotácie od obcí sú veľmi ťažko dosiahnuteľné. 
 
8) schválenie a zjednodušenie predpisov AHD – štatút, hospodárenie a pod. 
Je potrebné zjednodušiť materiály AHD. Základom sú stanovy, štatút možno zrušiť, 
a zostanú len základné materiály (smernica o hospodárení, denník, pokladňa,)  
 
9) využívanie internetu a facebooku,  
Ing. Krajčovič - Štatistika web stránky za  posledný rok (od 17.9.2023 do 17.9.2024) 
Vyhľadávanie informácií 
-  najčastejšie si zobrazili našu stránku pri hľadaní informácií o valorizácii výsluhových 
dôchodkov. Rastúci trend zobrazenia webstránky bol do termínu výplaty výsluhovej dávky 
po zvýšení, - najčastejšie si zobrazili úvodnú stránku, kde bola informácia o Valorizácii 
dávok výsluhového zabezpečenia od 1.7.2024 (uverejnená  marec 2024) 
- ďalej sa zaujímali o rekreácie, mimoriadna valorizácia dôchodkových dávok - napadnutie 
(uverejnená  júl 2023) a o novelu zákona č. 461/2003 Z. z. (uverejnená  marec 2023) 
Odporúčam využívať webstránku aj pri bežnej činnosti miestnych organizácii ako napr. 
pozvánky miestnych organizácii, uverejnenie fotiek zo stretnutia, informovanie členov o 
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činnosti MO alebo o životných udalostiach členov. Pri vkladaní článkov, informácii, fotiek 
Vám bude nápomocný Martin Krajčovič (stačí zaslať informácie, fotky a pod.). 
Palkovič – informácia o facebooku za posledný rok sa celkový počet členov v skupine AHD 
vyšplhal na číslo 438. Žiadosti o členstvo bolo viac, ale niekto nesúhlasil s dodržiavaním 
pravidiel skupiny, niekto chcel len publikovať spamové inzeráty, niekto nebol majiteľom fb 
účtu 6 mesiacov a to všetko je v rozpore s dodržiavaním pravidiel skupiny. Správcovia 
Facebookovej a Webovej stránky sa dohodli na spolupráci pri zadávaní dôležitých odkazov 
pre členov AHD. Napr. pri zakladaní novej MO AHD a pod.  
 
10) diskusia, 
Dohodnúť platby – informáciu o vypočítanej sume za členský poplatok, ktorú odvádzajú MO 
v kraji, je potrebné poslať hospodárke Ing. Chlebíkovej. Peniaze možno poslať prevodom 
na účet asociácie alebo fyzicky odovzdať na najbližšom zasadaní predsedníctva AHD. 
Zasadanie predsedníctva musí byť najneskôr mesiac pred zasadaním valného 
zhromaždenia. Termín bude upresnený do konca októbra. 
Bol predložený návrh, aby bolo zvýšené členské, prípadne bol zvýšený odvod na 
predsedníctvo. O navýšení odvodu pre predsedníctvo je potrebné prerokovať na členských 
schôdzach MO AHD a až potom ho prerokovať na predsedníctve.  
 
11) uznesenie 
Uznesenie č. 1/3/RZ-2024: predsedníctvo AHD berie na vedomie: 

1. Informáciu o činnosti predsedu AHD za rok 2023. 
2. Informácie o činnosti jednotlivých krajských výborov AHD, 
3. Iinformáciu o súčasnej situácii, ktorá sa dotýka hasičov na invalidnom dôchodku 

tzv. „D-čkari“,. 
predsedníctvo ukladá: 
Uznesenie č. 2/3/RZ-2024: predsedníctvo poveruje predsedu a podpredsedu AHD 
k rokovaniam s orgánmi štátnej správy pri riešení otázky ID-čkárov . 

T.: stály       Z: predseda a podpredseda AHD 
Uznesenie č. 3/3/RZ-2024: predsedníctvo ukladá predsedom KV zaslať správu o činnosti 
KV predsedovi AHD. 

T.: do 31.12.2024      Z.: predsedovia KV AHD 
Uznesenie č. 4/3/RZ-2024: predsedníctvo ukladá predsedom KV zaslať plán činnosti KV 
AHD predsedovi AHD. 

T.: do 31.12.2024      Z.: predsedovia KV AHD 
Uznesenie č. 5/3/RZ-2024: predsedníctvo ukladá predsedom KV poslať hospodárke Ing. 
Chlebíkovej informáciu o vypočítanej sume za členský poplatok, ktorú odvádzajú MO 
v kraji, 

T.: do 30.11.2024      Z.: predsedovia KV AHD 
 
 
12) Záver 
Rokovanie uzavrel tajomník predsedníctva AHD 
 
 
 
Zapísal: Igor Palkovič 
dňa 22.09.2024 
 

Predseda AHD 
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